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Den Heer D i r e c t e u r Gener.-al.van de Buitenlandacne 
Economische Betrekkingen. 

Be t r . i C o n s e i l T r i p a r t i t e . 

Op 24 October j l . vond te Brussel onder v o o r z i t t e r s c h a p 
van den Belgischen gedelegeerde, den heer De bchri^vër, een 
gezamenlijke bijeenkomst p l .ats van de "Gommission des Hngrais 
Chimiques" en de subcommissie Chemische Producten. 

Van Pederl.mdsche z i j d e waren aanwezig de heer 
van Meeuwen, v o o r z i t t e r van de ïT'ederlandsche d e l e g a t i e van de 
Commission des Engrais Chimiques (tengevolge van een "panne" 
verhinderd de o c h t e n d z i t t i n g b i j te wonen), de heer Bogaardt 
van het Pegeeringscommissariaat van de Buitenlandsche Agrarische 
Betrekkingen, en de heeren 's Jacob en Povel van het s e c r e t a r i 
aat van den C o n s e i l . 

Van ' Tedsrlandsche z i j d e waren afwezig: de v o o r z i t t e r 
+ experts van de Pederlandsche d e l e g a t i e van de subcommissie 
Chemische roducten, alsmede de heeren van Delden en Buschman, 
experts van de 'ïederlandsche d e l e g a t i e van de Commission des 
Engrais Ciiimiques. 

Gezien de v o l t a l l i g e opkomst van de overige d e l e g a t i e s 
was Nederland wel zeer zwak vertegenwoordigd, hetgeen te meer 
moet worden betreurd nu van FrVosche z i j d e b i j monde van 
Kolo n e l Pranck, Jransch vertegenwoordiger i n de . A.C.. CU voor 
den chemischen s e c t o r , gedurende twee en een h a l f uu_ een zeer 
u i t v o e r i g exposé werd gegeven over de Duitsche chemische indus
t r i e , de plannen ten aanzien van h.,ar ontmanteling, h e r s t e l b e t a 
l i n g e n etc. 

!je globale c i j f e r s door X o l c n e l Franck terzare van de 
Iraitsche chemische i n d u s t r i e reeds i n ApriJ j l * aan de Commissie 
i n haar vergadering v e r s t r e k t , t.w. de c i j f e r s z o c a l s deze door 
de . JLC«£r. waren v a s t g e s t e l d , z i j n s i ndsdien zeer i n d e t a i l 
u i t g e w e r k t , 

Padat de aanwezige d e l e g a t i e s gedurende de ochten d z i t 
t i n g onder een ware lawine van gegevens waren bedolven, gegevens 
met be t r e k k i n g zoowel t o t de f a b r i e k e n die zouden kunnen b l i j v e n 
functionneeren a l s die welke a l s h e r s t e l b e t a l i n g zouden worden 
ontmanteld., kwam echter de ontnuchterende mededeeling dat i n 
het geheel' n i e t zeker was of deze gegevens i n p r a k t i j k zouden 
worden gebracht. 

Kolonel Franck verklaarde n l . dat gebleken i s ^ d a t de 
Amerikanen, die t o t voor k o r t warme voorstanders waren van de 
d e s t i j d s door de A.C#CC. vastgestelde c i j f e r s "peur Ie niveau 
de v i e en .PLiemagne", deze n i e t meer voor toepassing mogelijk 
achten. 

In het k o r t i s de v e r k l a r i n g voor deze gewijzigde 
houding de volgende: 

O o r s p r o n k e l i j k was v a s t g e s t e l d dat de Div'tsche chemi
sche i n d u s t r i e zou b l i j v e n functionneeren op 70 °,'o van haar 
o o r s p r o n k e l i j k e c a p a c i t e i t met dien verstande echter dat de 
h e l f t van de 70 c/c. xra aanmerking zou komen voor h e r s t e l b e t a l i n g e n . 
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h • *• In w e r k e l i j k h e i d zou het Duitsche chemische p o t e n t i e e l 
dus n i e t hooger z i j n dan 35 %\ 

Het b l i j k t nu echter dat de Amerikanen n i e t meer voelen 
voor h e r s t e l b e t a l i n g e n zooals 'oorspronkelijk gedacht, aangezien 
daardoor het "niveau de v i e minimum" i n gevaar zou werden 
gebracht, temeer omdat den Pussen nog een bepaald percentage van 
de vastgestelde h e r s t e l b e t a l i n g e n i n est-Duitschland toekomt, 

donder dat het met zooveel warden werd gezegd, staan 
Amerikanen en Trassen i n hun op v a t t i n g l i j n r e c h t tegenover e l k a a r , 
w a r t i j de l a a t s t e n de chemische i n d u s t r i e w i l l e n a f t r e k e n t c t 
het vastgestelde percentage zonder z i c h te bekommeren om de 
d a a r u i t voortvloeiende consequenties, t e r w i j l de eersten dan pas 
ontmanteling "k t i t r e de répara!ion" zouden overwegen, wanneer 
b l i j k t , dat het "niveau de v i e minimum" n i e t i n gevaar wordt 
gebracht. 

F r a n k r i j k d e e l t i n deze het Russsche standpunt, 
t e r w i j l mag worden verondersteld dat Sngeland, zonder z i c h 
p o s i t i e f te hebben u i t g e l a t e n , meer sympathie voor het -lanerikaan-
sche standpunt k o e s t e r t dan voor het Pussisehe. 

In d i t verband moge de u i t l a t i n g van Generaal Clay, 
hoofd van de O.M. G.U.S. i n Duits c h l a n i worden gereleveerd, dat 
h i j geen ontmanteling van Duitsche f a b r i e k e n wenscht ten gunste 
van de ^ovjet Russische zone. 

De ontmanteling var. a l l e e n reeds de chemische i n d u s t r i e 
i n de Russische zone moet te oordeelen naar te dien aanzien 
van Plolonel Franck gedane u i t e r s t v o o r z i c h t i g e mededeelingen 
verontrustend z i j n , 

Sinds J u l i j i . wordt door g e a l l i e e r d e commissies t e r • 
plaa t s e nagegaan of de hedendaagsche Du.itsche i n d u s t r i e e l e 
c a p a c i t e i t voldoende i s cm het programma zooals d i t oorspronke
l i j k door de A»C»C« . was v a s t g e s t e l d , te kunnen u i t v o e r e n . 

Perst daarna zouden r e p a r a t i e b e t a l i n g e n kunnen worden 
overwogen. De -jnerikanen z u i l e n echter zeker van plan z i j n het 
verzamelde materiaal te bezigen om een geheel nieuw plan te 
ontwerpen waarin voor h e r s t e l b e t a l i n g e n maar zeer w e i n i g p l a a t s 
z a l z i j n . 

Wen mag wel aannemen, zonder dat i n dezen z i n eenige 
p o s i t i e v e mededeeling werd gedaan, dat deze missies op s c h i e r 
onoverkomenlijke moeilijkheden s t u i t e n om eveneens de Pussische 
zone te kunnen betreden. 

Ik moge h i e r b i j vermelden dat a l l e u i t l a t i n g e n van 
Kolo n e l Franck ten aanzien van Rusland i n zeer v o o r z i c h t i g e 
bewoordingen werden gedaan, hetgeen zeer b e g r i j p e l i j k was aan
gezien het meerendeei van het gezelschap K o l o n e l Franck onbe
kend was. 

Aan en lunch waaraan.-si enhts enkele genood igd en aan
zaten, gaf h i j een veel d u i d e l i j k e r meening over. wat i n de 
Russische zone geschiedt. 

Na deze u i t e e n z e t t i n g werd overgegaan t o t de bespre
k i n g van de Duitsche behoefte aan kunstmeststoffen en hoe h i e r 
i n mede met hulp van de T r i p a r t i t e landen zou kunnen worden 
v o o r z i e n , z i j het met tegenzin v o o r a l van Fransche z i j d e , 
hetgeen bleek u i t de opmerking: " nous no sommes pas l a pour 
r e v i g o r e r 1 ' a g r i c u l t u r e allemande". 



Men t a s t i n het d u i s t e r omtrent de p r o d u c t i e c a p a c i t e i t 
van de Duitsche kunstmeststoffenfabrieken, t e r w i j l nauwkeurige 
gegevens betreffende ontmanteling ontbreken. Van Fransche z i j d e 
i s i n B e r l i j n v o orgesteld om de Duitsche s t i k s t o f m e s t s t o f f a b r i e 
ken, die n i e t i n werking z i j n , te ontmantelen. D i t v o o r s t e l i s 
echter door de. A 0CcC- verwerpen. 

Concrete v o o r s t e l l e n t e r v e r l i c h t i n g van de Duitsche 
moeilijkheden op het gebied van de kunstmeststoffen konden u i t e r 
aard n i e t worden gedaan» 

U i t v o e r i g werd van gedachten gewisseld over het a l l o c a 
tieprogramma voor het ja a r 1946/1947« 

Een B e l g i s c h v o o r s t e l om voor het jaar 1947 1948 voor 
wat b e t r e f t de kunstmeststoffen een gezamenlijk programma b i j 
de I n t e r n a t i o n a l Emergency Food Council te 'Washington i n te 
dienen waarin opgenomen de door de T r i p a r t i t e landen aangeboden 
en te betrakken k u n s t a e s t s t o f f e n , werd aanvaard, Eonnauw contact 
z a l worden onderhouden met de r e s p e c t i e v e l i j k e landbouwinstanties. 

Tenslotte z a l • in eerstvolgende vergadering door 
terzake kundigen een exposé worden gegeven over de w i j z e waarop 
i n ieder der T r i p a r t i t e landen propaganda wordt gemaakt voor 
het gebruik van kunstmeststoffen. 

Vermelding moge nog verdienen dat de Belgische voor
z i t t e r b i j de opening der vergadering de ïTederlandsche delega
t i e i n het Vlaamsch welkom h e s t t e , en s p e c i a a l de aanwezigheid 
van H.K. de Koningin i n Bel-.ie gaarne memoreerde. 

Directoraa*-C-eneraal van de 
Buitenlands ere economische Betrekkingen, 

30 October 1946 


